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A vakonszülött meggyógyítása

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL
 

Szentmise bevezetése

Isten hozta a Testvéreket!
Nem kellett prófétának lenni ahhoz, hogy az ember előre tudja, ma többen nem érkeznek ide,
mert ez az előrenézés nem is olyan könnyű. De mi ennyien itt vagyunk.

Ünnepeljünk, örvendezzünk a fölött, 
hogy mi Jézushoz tartozunk, aki a világ világossága!

Az emberiség tévelyeg, keresi az utat. Szeretne egyértelműbb világot. Kevésszer gondolunk
arra, hogy mindezt az embernek önmagában kell megteremteni. Nézzünk a szívünkbe, csak a
szívünkkel tudunk igazán jó megállapításokat tenni.
Ezt a szentmisét egy házaspár házassági évfordulóján mutatjuk be. Imádkozzunk értük, hogy
Isten segítségével egymás közelében örömüket leljék.

Szentbeszéd

Kedves Testvérek! 
Ismerjük a  közmondást:  vak vezet  világtalant,  mindketten gödörbe esnek. Az ember előtt
választási lehetőség van, vagy a gödör, vagy az, Aki azt mondta magáról: 

„Én vagyok a világ világossága!
Aki Engem követ, nem jár többé sötétségben!”

Az emberiség nap mint nap választás előtt áll. A mai vasárnap talán a legkifejezőbben tárja
föl számunkra  Jézus küldetését. Ez a hosszú evangéliumi rész csodálatosan fölépített kerek
elbeszélés, amit János evangélista bizonyára akkor írt, amikor már sok minden világos lett a
keresztények számára. 

Ne csak nézzünk, hanem lássuk, mi a lényeg!
Az  első  keresztények  a  zsidókból  lettek.  A  feszültség  egyre  nagyobb  lett  a  zsidók  és  a
zsidókból  lett  keresztények  között.  A  zsidóknak  volt  több  ezer  évre  visszatekintő
értékrendjük, amely ezidáig megőrizte őket. Ez volt a küldetésük, hogy az egy Istenbe vetett
hitet megőrizzék, megjelenítsék a sok istent hívő pogány tengerben. Sikerült nekik. Ezért is
beszélünk zsidó-keresztény gyökerekről. 

Jézus Krisztus tágasra nyitotta az ajtót. Isten nemcsak a zsidóké, Isten minden emberé. Akár
zsidó valaki, akár nem, akár melyik nemzet fia, a krisztusi tanítás szerint: Ádám fiai mind
vakok. 

Jézus ki is fejezte ezt: „Néznek, de nem látnak!”
A szemünkkel nézünk, de a szívünkkel látunk!
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Jézus azért jött, hogy a szívünket gyógyítsa! 
Jézus a megkeményedett szívünket 
puha, meleg szívvé akarja tenni, 
hogy mi egymással egészen más kapcsolatban legyünk, 
mint addig voltak az emberek!

A zsidók azt mondták, szeretni kell azokat, akik a népünkhöz tartoznak, a többiek nem is
számítanak.  Ez elfogadhatatlan az emberiség számára.  Isten mindenkinek az Istene,  Jézus
mindenkinek a megváltója, akkor ez az irány, amit Jézus kijelöl nekünk embereknek! Sokszor
beszéltünk arról, hogy az ember értékrendje milyen fontos! 

Az ember lássa, mi a lényeg!
Exupéry mondta: „Az ember jól csak a szívével lát! 
A lényeges az ember számára láthatatlan,
mert a láthatatlan lényeg, az Isten!”

Aki Engem követ, azé lesz az élet világossága!
A világ minden gondja-baja e körül forog, hogy a lényeg láthatatlan, mert a láthatatlan lényeg
az Isten! Ha az ember csak a szemével néz, akkor semmi köze nincs a Lényeghez! Vagy a
gödör, vagy Jézus, nincs más választás! Minden ember vaknak születik, vagyis csak néz! Néz,
fölfogja mindazt, ami körülötte van. 

A lényegest az ember csak a szívével látja!
A lényeges az embernek a másik emberrel való kapcsolata!

Isten tanít bennünket arra, hogy ez mit jelent, aki a láthatatlan Lényeg! Jézus ezért jön, hogy
megtanítsa nekünk azt, hogy ki az Isten! Aki Engem követ, aki tőlem megtanulja ezt az Isten-
ember kapcsolatot, az nem jár többé sötétségben, hanem övé lesz az élet világossága.

A történet, amit hallottunk, a zsidók vakságáról szól. Emberileg érthető, hiszen egy új világgal
találkoznak és nem olyan egyszerű az embernek az új világhoz igazodni. Ez a történet - ha
átültetjük a mai világunkba – sajátosan folytatódik. Úgy tűnik, hogy a XX. század megvakult.
Úgy tűnik, hogy a XX. században az emberiség elveszítette a lelki világát, lelkileg vak, vagyis
elsikkadt számára a lényeg!

Három szempontot szeretnék egy-két mondattal megvilágítani. 
Az első: Ebben a történetben nem a vak meggyógyítása a döntő, hanem Jézus személye.
A második: Mit jelent az, hogy ennek a vaknak meggyógyult a szeme?
A harmadik: Milyen lehetőségünk van nekünk, ma?

Az első szempont
A Bibliában minden Jézus körül forog. Nehogy féltékenyek legyünk: minden értetek történik!
Minden értünk történik! Az ember a teremtés koronája! Ti Krisztusé vagytok, Krisztus meg az
Istené! Ebben a történetben Jézus a főszereplő! Aki látni akar, az menjen Jézushoz. 

Múlt vasárnap az asszony: add nekem azt a vizet, amely eloltja az összes szomjamat. Jézus
erre azt mondja: Én vagyok az! A vaknak azt mondja: Mit jelent a szemed világa? Azt jelenti,
hogy hozzám tartozol! Aki Engem követ, nem jár többé sötétségben! Ennyi az üzenet! Ez a
világosság üzenete! Azon kell gondolkodni: mi az, amit Jézus parancsol és mi az, amit ígér! 
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Amit Jézus parancsol: kövessetek Engem! Parancs!
Mit ígér? Övé lesz a világosság!

A középkori ember meg is fogalmazta: 
Per Krucem ad Lucem! 
Kereszt által a világosságra! 
Ez az üzenet! 

Jézus  szeretetét  az  áldozatkészségével  mutatja  meg!  Ez  a  parancs,  meg  kell  mutatnunk
egymásnak a szeretetünket, ami keresztet jelent! Ma az emberek összes csalódása, egymásba
vetett  bizalmának  elvesztése  a  miatt  van,  mert  nem  akarjuk  vállalni  kapcsolatunkban  az
áldozatot.  Mindenki  magának  akar  valamit  kiszakítani.  Ilyen  lelkületben  nem  lehet
összetartozni. Ilyen lelkületben csak sötétségben lehet élni. Per Krucem ad Lucem! 

Aki vállalja a másik embert, az vállalja a keresztet!
Akkor világosság támad, mert kiderül, hogy mire születtünk!

Az első szempont: Jézus van a középpontban! 
Ha Hozzá tartozunk, ha őt követjük, akkor világosságra jutunk, 
különben sötétségbe zuhanunk. Vak vezet világtalant.

A második szempont
Jézus  visszaadja  a  vak  szeme  világát.  Nem  erről  a  szemről  van  szó  az  evangéliumi
történetben, hanem Jézus megkérdezi tőle: hiszel-e Abban, aki ezt a jót tette veled? 

Igen, szeretnék hinni Benne, de ki az? Én vagyok!
Hited meggyógyított téged! Ez a döntő! 
Jézussal ez a kapcsolatunk! 

Nem csodákat kell várni ettől a kapcsolattól, nem olyan kérdésekkel kell foglalkozni, hogy az
egzisztenciánkkal mi van, meg hogy lesz. Nem ez a legfontosabb. 

Az alap a Jézussal való kapcsolatunk, 
ha ez a kapcsolat élő! 
Az alap az egymással való kapcsolatunk! 
Ha emberek igazán összetartoznak, 
a jég hátán is megélnek!

Ha nincsenek meg ezek a kapcsolatok, akkor palotában is nyomorúságban élnek az emberek.
Nem merjük kimondani, hogy az alapproblémánk erről szól. Megcsaljuk, becsapjuk egymást
és fel vagyunk háborodva, hogy összetört az életünk, hogy sötétségben vagyunk. Mindenki
vizsgáljon lelkiismeretet, nézzen önmagába. Ne csodálkozzatok azon, hogy marjátok egymást,
talán néha még föl is faljátok.

Jézus mondja, parancsolja: kövessetek Engem!
Ha ezen az úton jártok, akkor világosságra juttok!

Ez a második nagyon lényeges szempont:
a hit világa, mert jól csak az az ember lát, akinek van hite! 
Akinek nincs hite, az vak.
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A harmadik szempont
Ez a történet mit mond a mai embernek? A XX. század megvakult. A modern ember vak.
Mindenki  vaknak  születik.  Csak  nézünk,  de  nem  jutunk  el  a  látásra,  mert  baj  van  a
szívünkkel. Az önző szívünkkel van baj.  Mauris  Metterling belga írónak van egy nagyon
izgalmas írása.  A könyv címe:  Vakok.  Tizenkét  vak ember botorkál  az  erdőben.  Éjszaka
szakad rájuk és keresik a hangot, azt a hangot, amely eddig vezette őket és nem jön a hang.
Az éjszaka egyre félelmetesebb, mert a hang egy öreg paptól jött. Megtalálják az öreg papot,
meghalt. 

Az író ezzel a  kérdéssel foglalkozik: Kinek a hangja hallatszik? Ezt a lélektani igazságot
boncolgatja, hogy a modern ember számára meghalt a hang, meghalt az Isten, meghalt az
Egyház.  Ki  fogja  pótolni  a  hangot?  Ki  mondja  meg,  hogy  hogyan  tovább?  Az  író  lelki
problémája, hogy vakként botorkálunk, mert nincs vezértő hang! Föl lehetne tenni a kérdést,
hogy ki a bűnös? A vak történetében is: ő a bűnös, vagy a szülei? Nem ezzel kell foglalkozni,
hogy ki  a  bűnös,  ki  juttatott  bennünket  ide?  Miért  jutott  el  ide  az  emberiség?  Sokaknak
megvan  ebben  a  része,  akik  hamis  próféták,  akik  ide  juttatták  az  emberiséget.  Nem
boldogságba, hanem sötétségbe vezették az embereket. Egyetlen lehetősége van a lelkivilágát
elveszített embernek. 

A mai ünnepen Jézus személyével kell többet foglalkoznunk.
Mit jelent a világnak Jézus, mint megváltó nagyböjtben? Mit jelent nekünk? 
Mit jelent az, ha Hozzá tartozunk, akkor világosságban élünk? 
Hogyan gyógyulhatunk meg a lelki vakságunkból? 

Ha Jézus a vezetőnk, ha az ő nyomaiban járunk,
ő azt mondja: miénk lesz az élet világossága!

Ezt az utat elhagytuk. 
Nincs más lehetőség, erre az útra kell újra rálépni!

+  A M E N  +

Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Kedves Testvérek!
Ebben az imádságban gondoljunk azokra, akik nem állították át az órájukat, elaludtak, hogy
azért a mai szentmisét ne aludják át. Valahol ünnepeljenek, mert az ígéret azoknak szól, akik
Jézushoz tartoznak!

Mi Atyánk…
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